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3  Informatie-uitwisseling namens afvaardiging PS Scheldemondraad 

 

Op 24 juni jl. was er een Scheldemondraad o.l.v. onze CvdK, dhr. Polman. 

Omdat Patricia de Milliano verhinderd was, bestond de vertegenwoordiging 

vanuit de PS uit Rene Ruissen, Jan Henk Verburg en ondergetekende. In de 

voorbereidende vergadering heeft ook Joan van Burg zijn steentje bijgedragen. 

Naar aanleiding van de vorige Cie Bestuur op 19 juni jl. hebben we bij die 

voorbereiding de volgende afspraken gemaakt over voorbereiding en verslag: 

- In de voorbereidingsgroep wordt een korte samenvatting gemaakt per 

agendapunt van de SMR met de kernvragen en te verwachten besluit(en) 

inclusief het standpunt hoe Zeeland daarin staat 

- Voor de liefhebbers zijn alle stukken ook separaat op iBabs in te zien 

- Wie nog vragen/suggesties heeft kan die indienen via de griffie en/of de 

afgevaardigde PS-leden.  

- Na de vergadering wordt in de Cie Bestuur verslag gedaan via (een van 

de) afgevaardigde PS-leden met gelegenheid tot vragen. 

 

De ontvangst in Gent was bijzonder hartelijk en de lunch smaakte voortreffelijk. 

Die informele momenten waren bijzonder waardevol. Feitelijk hebben we die 

vooral gebruikt ter verduidelijking van wat de Scheldemondraad voor staat en 

hoe de geconstateerde verschillen in aanpak van Zeeuwse en Vlaamse zijde 

nader op elkaar afgestemd kunnen worden. Bv. in regelgeving, in scholing, in 

co-financiering, in informatieverstrekking. Dit alles rond thema grensarbeid.  

 

Tijdens de vergadering passeerden diverse agendapunten de revue. U kan ze 

gedetailleerd nalezen in het verslag. Vanuit verschillende invalshoeken werd 

verslag gedaan van wat er inmiddels gerealiseerd is m.b.t. grensarbeid inclusief 

scholing en stage, waar tegenaan gelopen werd/wordt en wat men in de 

toekomst van plan is om de praktische problemen rond grensarbeid beter in 

beeld te krijgen en adequater te kunnen aanpakken. 

 

Dhr. Beets kaartte aan dat de Benelux mogelijkheden ziet zich zeker op 3 

terreinen (nog) meer in te zetten, mede ook vanwege EU-actualiteit:  

1) Onderwijs- en diploma afstemming 

2) Structurele inbedding informatievoorziening 

3) De regionale arbeidsmarkt.  



Eigenlijk zou die laatste zichzelf moeten reguleren, maar de praktijk leert dat 

regelgeving belemmerend kan werken. Dat ligt niet altijd aan de Benelux of 

Europa. Juist nationale parlementen stellen vaak: dat bepalen we zelf wel. 

Subsidieregels maken regelvrije zones ook lastig. Toch al meer kansen op korte 

termijn? Bv. met detacheren langer dan 183 dagen of stages lopen. 

 

Dhr. De Reu haakt alvast in en komt later terug met de motie Schouten vanuit 

de Nederlandse Tweede Kamer waarin opgeroepen wordt knelpunten en 

suggesties rond de regionale arbeidsmarkt te inventariseren om later op 

(inter)nationaal niveau bespreekbaar te maken. Zeeland zal zeker input geven. 

 

Daarnaast bekijkt het Euregiosecretariaat welke onderwerpen vanwege 

subsidieprincipes toch wel in Scheldemondverband kunnen worden opgepakt.  

 

We krijgen uitleg van wat de Scheldemondraad inhoudt, de Euregio 

Scheldemond en interreg projecten (bv. Tendenzen zonder Grenzen, nu klaar). 

Dat project kende 3 onderdelen: Grensinformatiepunt (GIP), School&Bedrijf 

plus een mobiliteitscentrum. Gedeputeerde Couckuyt maakt duidelijk dat hier 

veel van geleerd is.  En dat we hiermee door willen gaan in de vorm van een 

GIV = GrensInformatieVoorziening. Hierin komen GIP en mobiliteitscentrum 

samen (die laatste wordt sectorbureaugrensarbeid en zorgt voor uitwisseling 

grenskrachten, bv. onlangs onderwijsgevenden: teveel in Ned, tekort in Vld). 

De verschillen in informatieverstrekking tussen Terneuzen en Vlaanderen 

opheffen; graag allemaal met persoonlijke gesprekken zoals in Vlaanderen. Ook 

contacten houden met andere grensstreken zoals Brabant en Oost-Nederland. 

Voor Bedrijf&School in 2e trache opnieuw ESF subsidie proberen te verkrijgen, 

nu met platform voor techniek. Henk Jan merkt op dat Zeeland er bekaaid 

afgekomen is. Nu nieuwe kans. Er wordt een vakgroep Grensarbeid opgericht. 

 

Vanuit het Scheldemondfonds is een project gedaan: Grenzeloos erkend 

competent. De opleidingen van een verpleegkundige en een lasser zijn 

vergeleken in Vlaanderen en Nederland. René vraagt: waarom deze twee? 

Omdat juist hier veel verschillen in zijn en vraag naar is. Opvallende conclusies! 

Zie het verslag. Enkele dringende aanbevelingen: We moeten als overheid, 

bedrijfsleven en scholen meer uitwisselen en sneller handelen! Anders worden 

er uit Zuid-Europa verpleegkundigen gehaald en lassers uit Oost-Europa..  

Er wordt een Vakgroep Onderwijs ingesteld. We krijgen ook nog uitleg over de 

financiën van dit fonds. Meer bijdragen zijn welkom. 



 

Sterk punt van de voorzitter is dat hij na ieder item probeert een concrete 

vertaling te geven in wie wanneer voor welke actie gaat zorgen. Blijkbaar was 

dit niet altijd even helder en/of niet altijd even sterk bewaakt want op het eind 

besluit de vergadering tot de instelling van een DB, bestaande uit de 

roulerende voorzitter van de Scheldemondraad en de drie gedeputeerden uit 

de drie provincies: Zeeland, Oost- en West-Vlaanderen. Juist om ook bestuurlijk 

meer aandacht te hebben voor dit soort zaken en de voortgang te bewaken! 

 

In de rondvraag hebben we nog aandacht gevraagd voor de brandweer in 

Koewacht. Met de veranderingen vanuit de VRZ dreigt/dreigde de 

samenwerking met de Belgische brandweer – één post – spaak te lopen. Dit 

bleek in de praktijk wel mee te vallen. Vooral punt van (mis)communicatie. 

   

Op 25 augustus 2015 is er voor het eerst een praktijkdag georganiseerd, 

waarop werkbezoeken gebracht zijn aan diverse bedrijven/instellingen in Vl. en 

Zld. waarover de Scheldemondraad gaat. Dit viel goed! Wordt vervolgd. 

 

Namens de afgevaardigden uit de PS, 

Gerwi Temmink 

11 september 2015.  




